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TOKIKO GOBERNU BATZARRAREN BILKURA-AKTA 
ACTA de la JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 

 
 
 

BILERA ZK.: 5 
EGUNA: 2020/11/05 
HASIERA ORDUA: 17:03 
AMAIERA ORDUA: 18:44 
TOKIA: Bilera gela, 2. Solairua. 
 
 
 
BERTARATUAK: 
 
Gilen Garcia Boyra, alkatea 
 
Itziar Irizar Beristain (EH Bildu) 
Aritz Larrañaga Unanue (EH Bildu) 
Antxoka Elorza Altuna (EH Bildu) 
Pedro Bengoetxea Loiola (Debarren Ahotsa) 
Ane Egidazu Elosua (Debarren Ahotsa) 
Iñigo Cambronero Alkorta (EAJ-PNV) 
Eneritz Gomez Lázaro (EAJ-PNV) 
 
 
Jorge González Endemaño (Idazkaria) 
 
 
 
ESAN-EGINAK ETA ERABAKIAK: 
 
1. Udalaren defentsa kontratatzea hilerriko 
obra-espedienteen administrazioarekiko 
auzi errekurtsoan 
 
 
Gilen:  Demanda bat aurkeztu dute, eta 
epaitegiak espedienteari buruzko 
informazioa eskatu digu. 
 

 Nº: 5 
DÍA: 05/11/2020  
HORA DE INCIO: 17:03 
HORA DE FINALIZACIÓN: 18:44 
LUGAR: Sala de reuniones, planta 2ª 
 
 
 
ASISTENTES: 
 
Gilen Garcia Boyra, alcalde 
 
Itziar Irizar Beristain (EH Bildu) 
Aritz Larrañaga Unanue (EH Bildu) 
Antxoka Elorza Altuna (EH Bildu) 
Pedro Bengoetxea Loiola (Debarren Ahotsa) 
Ane Egidazu Elosua (Debarren Ahotsa) 
Iñigo Cambronero Alkorta (EAJ-PNV) 
Eneritz Gomez Lázaro (EAJ-PNV) 
 
 
Jorge González Endemaño (Secretario) 
 
 
 
TEMAS TRATADOS Y ACUERDOS 
 
1. Contratación de la defensa del 
Ayuntamiento en el recurso contencioso 
administrativo de los expedientes de la obra 
del cementerio 
 
Gilen: Han presentado una demanda, por lo 
que el juzgado nos ha solicitado información 
sobre el expediente.  
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2.- Onartzea, hala badagokio, Debako 
hondartzako kafetegi, terraza eta komun 
publikoen aurreko emakida luzatzeko eta 
aldatzeko baldintzak eta preskripzioak 
 
 
Gilen: Bi parte ditugu. Alde batetik, guk 
Kostasekin daukagun kontratua, eta, 
bestetik, Udalak  Ondargainekin daukana. 
Gaur onartzen dena da Kostasek jarri 
zizkigun baldintzak. 
 
 
3.- Amillagako A.U.06 PERIaren 
aldaketaren hasierako onarpena, hala 
badagokio. 2018UPER0001 
 
Gilen: Dokumentazioan ikusten dezakegu 
dena landuta dagoela. 
 
 
Tokiko Gobernu Batzarrak aho batez onartu 
du Amillagako A.U.06 PERIaren aldaketaren 
hasierako onarpena. 
 
 
 
4.- Martin Villa persona “non grata” 
izendatzearen aldeko mozioa. 
 
Pedro:. Gure ustez gaia eztabaidatzeko 
tokia da, bai Bakeolan eta bai Biolentzia 
Komisioan.  
 
Iñigo: Guk alde bozkatuko dugu. Zalantza 
daukagu mozioaren alde eginez gero, zer 
lortzen dugun. Egia da bi zati daudela, bata 
oso argia estradizioa eskatzeko. Gogoeta 
hau egiten dugu: askotan mozioek 
behartzen  gaituzte jarrera bat hartzera, 
gero eragin handirik ez duten gauzen 

 
 
2.- Aprobar, si procede, las condiciones y 
prescripciones para la prórroga y 
modificación de la concesión anterior de la 
cafetería, terraza y aseos públicos en la playa 
de Deba 
 
Gilen: Tenemos dos partes. Por un lado, el 
contrato que tenemos con Costas y por otro 
el contrato que tenemos con Ondargain. Lo 
que hoy se acepta son las condiciones que 
nos pusieron desde Costas. 
 
 
3.- Aprobación inicial, si procede, de la 
Modificación del PERI A.U.06 
AMILLAGA.2018UPER0001 
 
Gilen: Tenemos toda la documentación en la 
que se puede observar que todo está 
trabajado. 
 
La Junta de Gobierno Local acuerda por 
unanimidad la aprobación inicial de la 
Modificación del PERI A.U.06 
AMILLAGA.2018UPER0001. 
 
 
4.- Moción a favor de declarar persona “non 
grata” a Martín Villa 
 
Pedro:. Creemos que el lugar para su debate 
es tanto Bakeola como en la Comisión de 
Violencia.  
 
Iñigo: Nosotros vamos a votar a favor. Nos 
surge la duda de que, con apoyar la moción, 
¿qué se consigue? Es cierto que hay dos 
partes, una de ellas, bien clara, para pedir la 
extradición. Nos surge la reflexión de que en 
muchas ocasiones las mociones te obligan a 
posicionarte ante cosas que luego no tienen 
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aurrean.  Filtro moduko bat egin beharko 
genuke denon artean, eta agian ona 
litzateke mahai horretara eramatea denon 
artean lantzeko. 
 
Gilen: Konpartitzen dugu mozioen 
errealitatea; praktikan daukaten funtzioa 
mugatua da: adierazpen bat. Kasu honetan 
beste parte bat dauka.   ikusita Espainiar 
justizia sistemak nola funtzionatzen duen, 
eta dagoen lanarekin memoria arloan, eta 
abar… irakurketa politiko bat gehiago da. 
Nire ustez, gehiago da herri gisa erantzutea 
egin zituzten sarraskiei.  
 
Aritz: Bizikidetza eta Memoria Batzordean 
agian landu dezakegu, ea herrian ohorezko 
zerbait jaso zuen; artxiboan arakatu 
dezakegu, eta baldin balego, Plenora 
eraman kentzeko. 
 
Gilen: Bizikidetza Batzordean lantzen 
saiatuko gara. 
 
Aritz: Bizikidetza Batzordean ari gara ixten 
denon artean irakurketa amankomuna, eta 
plangintza aurtengo legegintzaldirako. 
 
Iñigo: Orain Martin Villa da, baina beste 
kasu batzuk egongo dira, eta bertan landu 
daitezke. 
 
 
5.- Adierazpen instituzionala. Azaroak 25 
Emakumeen kontrako indarkeria 
ezabatzeko nazioarteko eguna. 
 
 
Bertaratutako guztiek adierazpenarekin bat 
egiten dute. 
 
 
 

demasiado efecto.  Deberíamos hacer una 
especie de filtro entre todos, e igual sería 
bueno trasladarlo a esa mesa para trabajarlo 
entre todos. 
 
Gilen: Compartimos la realidad de las 
mociones; su función práctica es limitada: 
una expresión. En este caso tiene otra parte: 
visto el funcionamiento del sistema de 
justicia español y el trabajo existente en 
materia de memoria, etc., es una lectura 
política más. Yo creo que es más responder al 
pueblo ante las masacres que cometieron. 
 
 
Aritz: En la Comisión de Convivencia y 
Memoria podríamos trabajar si recibió algo 
honorífico en el pueblo; podemos revisar en 
el archivo y si lo hubiera llevarlo a Pleno para 
quitárselo. 
 
Gilen: Intentaremos tratarlo en la Comisión 
de Convivencia y Memoria. 
 
Aritz: En la comisión de Convivencia estamos 
cerrando una lectura en común y 
planificación para la presente legislatura. 
 
Iñigo: Ahora es Martin Villa, pero habrá otros 
casos que se pueden ir trabajando ahí. 
 
 
 
5.- Declaración Institucional. 25 de 
noviembre Día Internacional para la 
erradicación de la violencia contra las 
mujeres. 
 
Todos los asistentes apoyan la Declaración a 
favor. 
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6.- Covid-19 jarraipena: informatu 
 
Informatu egiten da. 
 
 
7.- Komunikazio kontratoaren lizitazioa 
 
Komunikazio-zerbitzuaren kontratuaren 
lizitazioaren plegu administratibo eta 
teknikoak aurkeztu dira, eta jakinarazi da 
aurrekontu-partida nahikoa dagoenean 
argitaratuko dela. 2021eko aurrekontuak 
onartu ondoren partida egongo dela 
aurreikusten da. 
 
 
8.- Enplegu plana. Informatu 
 
Aritz: Urtero Eusko Jaurlaritzak enplegu 
plana ateratzen du udararako; aurten, 
COVIDarekin, Irailean atera du. Bi proiektu 
aurkeztu genituen: 1- brigada:  urtero 
udaran lanak egiteko izaten da; aurten udan 
ezin izan denez, udazkenean egin dira. 
  
 
Eskualde mailan egiten da banaketa, eta 
udalerri bakoitzari dagokio eskualdean 
banatzen denaren arabera. Aurten nahiko 
exkaxa tokatu zaigu baina bi pertsona lortu 
ditugu: emakumezko bat eta gizonezko bat. 
Hiru edo lau hilabeterako izaten da. 
 
 
Beste proiektua zen Hirigintzan dauden 
espedienteak ikusita, aparejadore bat 
hartzea, Donostiako neska bat etorri da. 
Poligonoko enpresen jarduera-baimenak 
lantzen hasi da. 
 
 
 
 

6.- Covid 19 seguimiento. Informar 
 
Se da información. 
 
 
7.- Licitación del contrato de comunicación 
 
Se presentan los pliegos administrativos y 
técnicos de la licitación del contrato del 
servicio de comunicación y se informa de que 
se publicará cuando haya partida 
presupuestaria suficiente. Se prevé que habrá 
partida tras la aprobación de los 
presupuestos de 2021. 
 
 
8.- Plan de Empleo. Informar 
 
Aritz: Cada año el Gobierno Vasco elabora un 
plan de empleo para verano. Este año, 
debido al Covid, ha sido en Septiembre. Se 
presentaron dos proyectos. 1-brigada:  todos 
los años se utiliza para realizar trabajos de 
limpieza de cara al verano. Este año se han 
realizado en otoño.  
 
El reparto se realiza a nivel comarcal, y a cada 
municipio le corresponde en función de la 
distribución de su comarca. Este año ha sido 
bastante escaso, pero hemos conseguido dos 
personas: una mujer y un hombre. Suelen ser 
tres o cuatro meses.  
 
 
Vistos los expedientes de urbanismo, el otro 
proyecto era solicitar un aparejador. Se ha 
incorporado una chica. Ha empezado con las 
licencias de actividad de las empresas del 
polígono. 
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9. Kreditu aldaketa. Turismobono eta 
Dendabooetan parte hartzea 
 
Gilen: Epe laburrak ipini zituzten eta  
Turismobonokoetan nahiko ondo; 
Dendabonoetan gutxiago zeuden, eta 
hamahiru bakarrik apuntatu dira. 
 
 Oraintxe bertan “dendago”rekin gabiltza; 
bertan hainbat udal daude batuta. 
“Kuttuna”n antzeko zerbait da, eta bertan 
marka ditzakegu gure irizpideak.  
 
Aritz: Abuztuan Nereak eta nik 
Debalaikoekin egon ginen.  
 
Iñigo: Kontutan izan behar dira Debalain ez 
dauden dendak. 
 
Gilen: Debalaiko lehendakariari esan diogu: 
guretzako oso interesgarria iruditzen zaigu 
antolatuak egotea, eta iruditzen zaigu 
elkarte bat behar dutela merkatari 
guztientzako, interes amankomunekin. 
Debalaikoei esaten diegu kontuan izateko.  
 
 
Besterik gabe 18:44etan bukatu zen 

bilera. Eztabaidatutakoa nahiz 

erabakitakoa jasota geratzeko, nik, 

idazkari naizen honek, hori guztia idatzi 

eta ziurtatu egiten dut, lehendakariak 

ontzat emanda. 

 
Jorge González Endemaño 
Idazkaria / Secretario 

 

9.- Modificación de créditos. Participación en 
Turismobono y Dendabono 
 
Gilen: Se pusieron plazos cortos y con los 
bonos de turismo bastante bien; para los 
bonos de comercio sólo se apuntaron trece.  
 
 
Ahora mismo estamos con “dendago”; 
diversos ayuntamientos se han unido. Es algo 
parecido a “kuttuna” y ahí podemos marcar 
nuestros criterios.  
 
Aritz: En Agosto Nerea y yo mismo estuvimos 
con los de Debalai.  
 
Iñigo: Hay que tener en cuenta las tiendas 
que no están en Debalai. 
 
Gilen: Se lo hemos dicho al presidente de 
Debalai: nos parece muy interesante que 
estén organizados, y creemos que necesitan 
una asociación para todos los comerciantes 
con intereses comunes. Se lo decimos para 
que lo tengan en cuenta.  
 
 
Sin más temas que tratar terminó la 

reunión a las 18:44 Para que conste lo 

tratado y acordado, redacto y firmo éste 

acta con el visto bueno del presidente. 

 
 
 
Gilen Garcia Boyra 
Alkatea / Alcalde 
 
 

 


